
Protokół  Nr XXI/2012 

XXI sesji Rady Gminy Płoniawy-Bramura 

odbytej w dniu  18 lipca  2012 r. 

 
Początek obrad godz. 9

10, 
zakończenie obrad godz.  11

30
. 

W XXI    sesji   udział   wzięli:  15 radnych ( wszyscy), Wójt Gminy 

Włodzimierz Załęski, Sekretarz Gminy Kazimierz Białobrzeski, Skarbnik 

Gminy Hanna Michalska, radca prawny Dominik Pogorzelski, Kierownik OPS 

Jadwiga Krukowska. 

Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

      1) uchylenia uchwały nr 126/XX/2012  Rady Gminy Płoniawy- Bramura  

          z  dnia  20 czerwca  2012 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

           w formie dotacji celowej  Powiatowi Makowskiemu. 

6.  Interpelacje radnych . 

7. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 

8. Zamknięcie obrad.  

Ad.1. XXI sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Tomaszewski. Po przywitaniu  zebranych na sali obrad , Przewodniczący Rady 

stwierdził, że w sesji uczestniczy pełen skład Rady Gminy , tj. 15 członków , co 

pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał.   

Zaproszenie na sesję radnych, lista obecności sołtysów stanowią załączniki 

odpowiednio nr 1 i 2 do protokołu.   

Ad.2.  Kontynuując obrady Przewodniczący Tomaszewski  zwrócił się z 

zapytaniem , czy są wnioski dotyczące projektu obrad sesji. 

Radni wniosków nie zgłosili. O zmianę porządku obrad zawnioskował Wójt 

Gminy Włodzimierz Załęski. Wniosek dotyczył wprowadzenia do porządku 

obrad sesji 4 nowych uchwał, a mianowicie:  

1) wyrażenia zgody na  realizację  przez Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Płoniawach-Bramurze Projektu  systemowego  pn.”Aktywizacja społeczno-

zawodowa bezrobotnych w gminie Płoniawy-Bramura”w ramach  Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki  ,Priorytet VII Promocja integracji 

społecznej,Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej 

integracji,Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji 

przez ośrodki pomocy społecznej, 

2)  wyrażenia zgody na realizację projektu przez Gminę Płoniawy-Bramura  

„Ku rozwojowi przez naukę i zabawę” wyrównywanie szans edukacyjno – 

rozwojowych dzieci klas I-III samorządowych szkół podstawowych Gminy 
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Płoniawy-Bramura w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-

2013, Priorytet IX. „Rozwój kształcenia i kompetencji w regionach”, Działanie 

9.1 „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 

edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty”, Poddziałanie 9.1.2 

„Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie 

do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług edukacyjnych – projekty 

systemowe”, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego. 

3)  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy, 

4) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2012. 

W uzasadnieniu Wójt podał, że uchwały  te związane są z realizacją  programów 

unijnych Kapitał Ludzki. Pierwsza uchwała dotyczy Kapitału Ludzkiego 

prowadzonego przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Na realizację Programu 

gmina otrzymała dotacje unijne, które należy wprowadzić do budżetu gminy. 

Projekt ten rozpoczyna się z dniem 1 sierpnia 2012  i trwać będzie do grudnia 

2012 roku, a potem przez kolejne dwa lata; 2012 i 2014. W roku bieżącym w 

projekcie tym uczestniczyć będzie 12  osób.  Wartość dotacji wynosi 81 194,40 

zł, natomiast udział własny gminy wynosi 9 525,60 zł, tj. 10,5% kwoty wartości 

tego projektu.   

Skarbnik dodała, że uchwały w sprawie wprowadzenia tej kwoty do budżetu 

należy złożyć w Regionalne Izbie Obrachunkowej do tego piątku.  

Druga uchwała dotyczy realizacji projektu unijnego „Ku rozwojowi przez naukę 

i zabawę” obejmującego kształcenie dzieci w klasach I –III. Projekt ten będzie 

realizowany w latach 2012- 2013 i opiewa na kwotę 119 990,50 zł, z czego 

dotacja na rok bieżący wynosi 105 590,50 zł a na 2013 14 400 zł. W tym 

przypadku gmina nie wnosi wkładu własnego. 

Skarbnik dodała, że ta  dotacja będzie wprowadzona do budżetu na następnej 

sesji. 

Uwag do wniosku Wójta nie wniesiono i przyjęto go 15 głosami .  

Po uwzględnieniu wniosku Wójta Przewodniczący Tomaszewski poddał po 

głosowanie zmieniony następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

     1) uchylenia uchwały nr 126/XX/2012  Rady Gminy Płoniawy- Bramura z   

         dnia  20 czerwca 2012 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w       

         formie dotacji celowej Powiatowi  Makowskiemu, 

   2) w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu przez Gminę Płoniawy-

Bramura  „Ku rozwojowi przez naukę i zabawę” wyrównywanie szans 

edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I-III samorządowych szkół 

podstawowych Gminy Płoniawy-Bramura w ramach Programu Operacyjnego 
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Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet IX. „Rozwój kształcenia i kompetencji w 

regionach”, Działanie 9.1 „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie 

wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty”, 

Poddziałanie 9.1.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 

utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 

edukacyjnych – projekty systemowe”, współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego. 

3) wyrażenia zgody na  realizację  przez Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Płoniawach-Bramurze Projektu  systemowego  pn.”Aktywizacja społeczno- 

zawodowa bezrobotnych w gminie Płoniawy-Bramura”w ramach  Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki  ,Priorytet VII Promocja integracji 

społecznej,Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej 

integracji,Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji 

przez ośrodki pomocy społecznej, 

4)  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy, 

5) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2012.  

6.  Interpelacje radnych . 

7. Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty 

8. Zamknięcie obrad.  

Za przyjęciem  poprawionego porządku obrad głosowało 15 radnych. 

Ad.3. Wyłożony na sali obrad protokół z ostatniej sesji przyjęto w formie do 

wglądu 15 głosami. 

Ad.4. W przekazanej przez Wójta  informacji o jego pracach  od ostatniej sesji  

z  20 czerwca   2012 r., znalazły się następujące fakty: 

1. Odbył się konkurs na Dyrektora Zespołu Szkół w Płoniawach-Bramurze, 

który wygrała Pani Iwona Jaworska z Przasnysza.  

2. Nastąpiły częściowe odbiory prac kanalizacyjnych i robót na oczyszczalni 

ścieków, które mają być  zakończone z końcem września br. 

3.  Ruszył generalny remont stacji uzdatniana wody w Szlasach, a co się z tym 

wiąże będą przerwy w dostawach wody z racji ustawianych nowych urządzeń. 

Odbiorcy wody zostali o tych utrudnieniach powiadomieni.  

4. Odbyły się dwa przetargi na wykonawcę budowy  przydomowych 

oczyszczalni ścieków.  Wśród złożonych 5 ofert  wystąpiły bardzo duże 

rozbieżności cenowe, nawet sięgające 1 mln.zł. Dlatego w trwającej procedurze 

przetargowej weryfikowane są  te oferty.   

5. W dniu wczorajszym odbył się także przetarg na wykonawcę  budowy drogi  

do Krzyżewa Borowego. Wartość inwestycji to 85 tys.zł , z czego 35 tys. zł to 

dotacja z Urzędu Marszałkowskiego. Przetarg wygrał jedyny oferent, który 

przystąpił do przetargu tj. DUDOMOST. 

6. Odbyło się spotkanie w Kobylinku  z udziałem mieszkańców obwodu 

szkolnego w Młodzianowie  i przedstawiciela firmy EDUKATOR z Ostrołęki, 

który będzie prowadził szkołę społeczną w  Romanowie, w sprawie 

zorganizowania podobnej szkoły społecznej w Młodzianowie.  Rodzice nie 
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przyjęli oferty przedstawionej przez EDUKATORA i nie wyrazili zgody na 

utworzenie szkoły społecznej w Młodzianowie. 

7. Wczoraj odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół na temat utworzenia 

przedszkoli gminnych. Przeważyła opinia, że lepiej pozostawić  dotychczasowe 

ogniska przedszkolne, niż tworzyć nowe przedszkola. Sprawa znajduje się w 

toku. 

8. Wczoraj także odbyło się spotkanie  dotyczące wniosku złożonego na budowę 

sali sportowej w Krasińcu. Jak na razie  nic nie zapowiada, aby doszło do 

zmiany decyzji w sprawie 83,36% dotacji dla gminy na budowę tej sali. 

9. Opracowano zmiany w budżecie gminy na tę sesję.  

Janina Zabielska spytała na jakich zasadach prowadzona będzie odpłatność za 

ścieki odprowadzane do nowowybudowanej sieci kanalizacyjnej, co nastąpić ma 

od września br. Mieszkańcy Węgrzynowa nic na ten temat nie wiedzą. Jaka 

będzie odpłatność za przyłącza do sieci i czy to będą  jednakowe opłaty dla 

wszystkich. Ludzie chcą znać szczegóły . 

Wójt wyjaśnił, że do 15 sierpnia br. odbędzie się spotkanie z mieszkańcami w 

tej sprawie, na którym omówione zostaną wszystkie kwestie  związane z 

gospodarką ściekową. Kwota podłączenia do sieci kanalizacyjnej oscylować 

będzie w granicach 1500 zł. Podłączenia wykonywane będą przez  firmę 

budującą sieć kanalizacyjną. Wszystkie szczegóły mieszkańcy poznają na tym 

zebraniu. 

Z kolei Lewandowska Grażyna spytała o koszt budowy przyzagrodowych 

oczyszczalni ścieków.  

Wójt odpowiedział, że  wstępnie oblicza się  taki koszt na 2,5 tys.zł. Jednak nie 

są to pewne dane, gdyż trwająca procedura przetargowa ustali szczegóły 

przedstawionych ofert i wybierze najkorzystniejszą. Są rozbieżności w cenie, bo 

każdy z oferentów ma inną technologię budowy tych oczyszczalni, dlatego  cena 

ta może ulec zmianie. Są to środki unijne, dlatego konieczna jest duża 

ostrożność w postępowaniu  przetargowym.  

Więcej  pytań do Wójta nie zgłoszono, a więc pkt. 4 porządku obrad został  

zamknięty.  

Ad.5.  

1) Część uchwałodawczą sesji  otworzył Sekretarz Gminy Kazimierz 

Białobrzeski uzasadnieniem do projektu uchwały o  unieważnieniu uchwały w 

sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi Makowskiemu uchwalonej na 

poprzedniej sesji 20 czerwca br. Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Makowskiemu  podjęto na  

sfinansowanie  postępowań o udzielenie zamówień publicznych w ramach 

Grupy Zakupowej Energii Elektrycznej w ramach współdziałania Gminy 

Płoniawy-Bramura z Powiatem  Makowskim . Z budżetu gminy przeznaczone  

zostało  na ten cel  20 000 zł jako współudział finansowy gminy w 

postępowaniu przetargowym. Jednak podjęta uchwała w takiej formie  i o takiej 
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dotacji musi być wycofana z obiegu prawnego, gdyż nie spełnia wymogów pod 

względem formalno-prawnym, dlatego należy ją  unieważnić. 

Dodatkowego komentarza udzielił Wójt Włodzimierz Załęski. Poinformował, że 

prawo energetyczne  jest tak pogmatwane, że trudno jest w nim się rozpoznać, 

dlatego do prac nad wyłonieniem podmiotu zaopatrującego gminę w energię 

elektryczną włączyło się kilka gmin, które wraz ze Starostwem Makowskim 

utworzą grupę kapitałową  w celu przygotowania dokumentów przetargowych , 

ogłoszenia i przeprowadzenia przetargu na zakup energii elektrycznej. 

Zamierzeniem jest , aby dystrybucja i zakup energii świadczone były przez 

jedną firmę. Jak na razie najkorzystniejszą  ofertę przedstawiło Polska Grupa 

Energetyczna. Koszt tej procedury przetargowej oscylować będzie w granicach 

nie 20 000 zł a 4 000 zł.  

Więcej głosów w tym temacie nie odnotowano i  uchwałę podjęto 15 głosami. 

Uchwała nr 130/XXI/2012 w sprawie uchylenia uchwały nr 126/XX/2012 w 

sprawie  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Makowskiemu stanowi załącznik nr 3  do protokołu  

2) Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na realizację projektu przez Gminę 

Płoniawy-Bramura  „Ku rozwojowi przez naukę i zabawę” wyrównywanie 

szans edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I-III samorządowych szkół 

podstawowych Gminy Płoniawy-Bramura w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet IX. „Rozwój kształcenia i kompetencji w 

regionach”, Działanie 9.1 „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie 

wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty”, 

Poddziałanie 9.1.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 

utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 

edukacyjnych – projekty systemowe”, współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego jest jednym z dokumentów, jaki gmina 

złoży  w Urzędzie Marszałkowskim do Europejskiego Funduszu Społecznego  w 

celu pozyskania dotacji, o której Wójt mówił na wstępie sesji. Środki te posłużą 

uczniom klas I-III w wyrównywaniu szans edukacyjnych. Całkowita wartość 

dotacji to 119 990,50 zł i bez wkładu własnego gminy. 

Uchwałę  zatwierdzono bez komentarza 15 głosami.   

Uchwała nr 131/XXI/2012 w sprawie  wyrażenia zgody na realizację projektu 

przez Gminę Płoniawy-Bramura  „Ku rozwojowi przez naukę i zabawę” 

wyrównywanie szans edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I-III 

samorządowych szkół podstawowych Gminy Płoniawy-Bramura w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet IX. „Rozwój 

kształcenia i kompetencji w regionach”, Działanie 9.1 „Wyrównywanie szans 

edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych 

w systemie oświaty”, Poddziałanie 9.1.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych 

uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w 

jakości usług edukacyjnych – projekty systemowe”, współfinansowanego ze 
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środków Europejskiego Funduszu Społecznego stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

3)  Uchwałę w sprawie  wyrażenia zgody na  realizację  przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Płoniawach-Bramurze Projektu  systemowego  pn.”Aktywizacja 

społeczno- zawodowa bezrobotnych w gminie Płoniawy-Bramura” w ramach  

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII Promocja integracji 

społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji, 

Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki 

pomocy społecznej, podejmuje się , wzorem lat ubiegłych, począwszy od 2008 

r, w celu realizacji kolejnego programu z cyklu Kapitał Ludzki. Zadanie to jest 

finansowane w głównej mierze ze środków unijnych, przy niewielkim 10,5% 

udziale własnym gminy.  Wartość  dotacji na 2012 rok wynosi 81 194,40 zł a 

wkład własny gminy 9 525,60 zł. w następnych latach ; w 2013 roku  100 240 zł 

dotacja i 11 760 zł  gmina ; w 2014 r. dotacja 80 550 zł i 9 450 zł gmina. 

Uchwałę przyjęto bez komentarza 15 głosami  

Uchwała nr  132/XXI/2012 w sprawie  wyrażenia zgody na  realizację  przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Płoniawach-Bramurze Projektu  systemowego  

pn.”Aktywizacja społeczno- zawodowa bezrobotnych w gminie Płoniawy-

Bramura” w ramach  Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII 

Promocja integracji społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie 

aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 

integracji przez ośrodki pomocy społecznej stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

4) Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy , tak jak to zaznaczono na wstępie , wynika z konieczności zwiększenia 

dochodów i wydatków budżetu z racji wprowadzenia dotacji otrzymanej na  

realizację zadania z cyklu Kapitał Ludzki przez Ośrodek Pomocy Społecznej.  

Uchwałę podjęto 15 głosami  - bez dyskusji.  

Uchwała nr  133/XXI/2012 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Płoniawy-Bramura na lata 2012 – 2022 stanowi załącznik nr 

6 do protokołu. 

5) Zmiana uchwały budżetowej wynika również  z racji wprowadzenia środków 

otrzymanych na realizację zadania  objętego Programem Kapitał Ludzki. Po 

zmianie  dochody zwiększają się do ogólnej kwoty 22 598 554,90 zł , a wydatki 

do 24 008 619,90 zł. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała nr  134/XXI/2012 w sprawie  wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej gminy na rok 2012 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Na tym część uchwałodawcza sesji została zamknięta. 

Ad.6. Interpelacji radni nie zgłosili. 

Ad.7. Krzysztof Krawczyk zgłosił brak  znaków drogowych na rozstajach dróg 

w Zblisze i w Suchem. 

Wójt poprosił o cierpliwość, gdyż trwa ustawianie znaków drogowych , których 

będzie 30. Nie da się od razu tego zrobić. Przy okazji Wójt poformował, że nie 
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będzie  całkowitego wyłączenia z ruchu mostu w Podosiu , który znajduje się w 

trakcie budowy. Ruch odbywać się będzie wahadłowo.  

Radni 15 głosami  poparli wniosek Wójta na wydzielenie z terenu 

zlikwidowanych szkół w Młodzianowie i w Jaciążku działek na potrzeby boisk 

wiejskich. Tak pomniejszone tereny nie wpłyną na wartość przetargową tych 

nieruchomości. 

Wójt przekazał żądanie Nadleśnictwa usunięcia  z lasów dzikich wysypisk 

śmieci. Wójt tłumaczył, że te wysypiska systematycznie są usuwane i zaraz 

powstają nowe. Nikt ze społeczeństwa nie reaguje na to zło. W każdym 

zagłębieniu  pojawiają się oraz to nowe śmieci.  

Skarbnik Michalska powiedziała, że  koszty usuwania tych wysypisk rosną z 

każdym rokiem i jak tak dalej będzie, to budżet gminy nie wytrzyma tego  

obciążenia. 

Sekretarz Gminy Kazimierz Białobrzeski stwierdził, że problem z dzikimi 

wysypiskami śmieci zaczął narastać  po oficjalnym zamknięciu  gminnych 

wysypisk śmieci. Pomimo, że wysypiska te zostały zamknięte to i tak wokół 

nich składowane są odpady, które gminy muszą porządkować, a do tego  pełno 

jest śmieci w lasach i w rowach. Temu zjawisku sprzyja bierność społeczeństwa, 

które nie reaguje na wyrzucane  w ten sposób śmieci .  

Będąc   przy głosie K. Białobrzeski podał komunikat o badaniu 

mammograficznym, które prowadzone będzie 8 sierpnia nr. Mammobus 

ustawiony będzie na terenie Urzędu Gminy. Informacje o tym badaniu 

przekazane zostały też do księży, aby jak najwięcej pań skorzystało z tego 

badania.   

Wójt przekazał informację o nowym projekcie unijnym, który dotyczy szkół. 

Jest to bardzo korzystny program, gdyż wymaga tylko 5% udziału gminy – 

rzeczowego lub finansowego. Wnioskodawcą jest gmina, ale program dotyczy 

szkół podstawowych i gimnazjów. Jak na razie dyrektorzy szkół podchodzą do 

tego sceptycznie, gdyż  sporządzenie  wniosku jest dosyć skomplikowane, ale  

przy zaangażowaniu dyrektorów można byłoby wynająć firmę , która 

pomogłaby w sporządzeniu wniosków. W najbliższy  wtorek  odbędzie się 

drugie spotkanie z dyrektorami szkół w tej sprawie. 

Dalszą część tego punktu porządku obrad  zdominował  zarzut Janiny 

Zabielskiej  o rzekomo niekompetencji pracowników Urzędu Gminy, z winy 

których sporządzane są  niezgodne z prawem  uchwały. Mając zaufanie do 

pracowników, radni przegłosowują wszystkie poddane im projekty uchwał, a 

potem okazuje się, że są one niezgodne z prawem i trzeba je uchylać. To jest 

dyskomfort dla radnych, którym przedkłada się  takie projekty uchwał. Zdarza 

się też, że  radni muszą głosować uchwały, których wcześniej radni nie 

otrzymali lub nie były one analizowane na komisjach. Dzisiejsza uchwała jest 

tego przykładem, gdzie uchyla się uchwałę niezgodną z prawem, jak to podano 

w uzasadnieniu do uchwały. Stąd jej apel , aby pracownicy Urzędu traktowali 

radnych po partnersku i bardziej przykładali się do  swojej pracy.  
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Z takim  zarzutem nie zgodził się  radca prawny Dominik Pogorzelski. 

Wypowiedzią radnej  poczuł się urażony. Jako odpowiedzialny również za 

prawidłowe dokumenty na sesje oświadczył, że  uchylona przez Radę uchwała 

nie  została unieważniona  przez żaden nadzór ; ani finansowy RIO, ani prawny 

Wojewody. Po prostu zmieniła się koncepcja  dotycząca sposobu wyłonienia 

podmiotu  dla zakupu energii elektrycznej, dlatego ta uchwałą stała się 

bezprzedmiotowa i należało ją uchylić. Natomiast użyte w uzasadnieniu 

stwierdzenie, że jest ona niezgodna  z prawem być może było niefortunne. Tu 

chodzi tylko i wyłącznie o zmianę koncepcji i  o to, że gmina nie będzie 

dofinansowywać kwotą 20 000 zł wspólnego przygotowania przetargu na zakup 

energii elektrycznej. D.Pogorzelski  powiedział, że  nie było uchyleń uchwał 

przez Wojewodę lub RIO , dlatego niesłuszny jest zarzut, że uchwały są źle 

przygotowywane, aczkolwiek nie można wykluczyć takiej ewentualności, że 

uchwały podlegając  nadzorowi Wojewody lub RIO mogą być uchylane, bo to 

wynika z interpretacji prawa przez te organy, z różnicy zdań. Po prostu prawo 

jest niespójne i może być różnie interpretowane, dlatego po to jest obsługa 

prawna  w urzędach. Dlatego nie można mówić  o źle przygotowywanych 

uchwałach.  

Skarbnik Michalska odniosła się do zarzutu o niedostarczaniu dokumentów 

radnym  do głosowania. Takie przypadki zdarzają się bardzo rzadko, tak jak 

dzisiaj. Informacje przychodzą w poniedziałek, a do piątku musi być sprawa 

rozstrzygnięta i  uchwały dostarczone do odpowiednich instytucji. To również 

nie jest winą pracowników Urzędu. Są takie  pilne sprawy, które trzeba  

załatwić, ale są to sporadyczne sytuacje.   

Janina Zabielska przeprosiła radcę Pogorzelskiego, że  intencją jej wypowiedzi 

nie było urażenie kogokolwiek , ale ma takie odczucia, że  głosuje nad pewnymi 

sprawami, nad którymi nie  miała możliwości się zapoznać  i je przeanalizować. 

Dla niej każda uchylona uchwała źle świadczy o kompetencji  Rady. Po prostu 

chce , aby głosując wiedziała dokładnie nad czym głosuje. 

Radca jeszcze raz zapewnił, że nie powinna mieć takich odczuć, gdyż  nie ma 

uchyleń uchwał, a tę dzisiejszą uchyla sama Rada Gminy.  

Wójt  dodał, że po to jest Rada Gminy  aby nie tylko uchwalać uchwały, ale 

także korygować  już podjęte, które muszą być wycofane z obrotu prawnego. 

Dlatego nie ma co się obrażać , bo  nie takie pomyłki występują w różnych 

instytucjach, a nawet w Sejmie. 

Przewodniczący Rady Z. Tomaszewski również nie zgodził się z opinią radnej 

Zabielskiej mówiąc, że  wszystkie uchwały  przechodzą u Wojewody i w RIO.  

Na zakończenie Przewodniczący Tomaszewski odczytał pismo 

Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego , będące reakcją na 

uchwałę Rady Gminy o wystąpieniu ze Związku. W piśmie tym   podważone 

zostały argumenty użyte w uzasadnieniu do uchwały, a głównie, że nieprawdą 

jest, jakoby Związek  nie był przygotowany do  wdrożenia gospodarki odpadami 

według nowej ustawy . 
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Wójt dementując  użyte w piśmie argumenty powiedział, że takie pisma zostały 

wystosowane do wszystkich gmin, które już wystąpiły ze Związku. Zresztą 

przynależność do Związku nie jest przymusowa, tylko dobrowolna i gminy 

członkowskie mogą z niego wystąpić, przy zachowaniu  przepisów statutowych, 

a takie zostały zachowane.  

Więcej głosów nie zanotowano, wobec czego Przewodniczący Rady Zbigniew 

Tomaszewski ogłosił wyczerpanie porządku obrad. 

Ad.14. O godz. 11
30 

Przewodniczący Rady zamknął XXI sesję Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura.  

 

 

Protokołowała                                                                   Podpisał 

 

Janina Dąbrowska                                                    Zbigniew Tomaszewski  

 


